
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Folketingets Kommunaludvalg 

Folketingets Kommunaludvalg har den 8. november 2012 stillet følgende spørgsmål 

nr. 7 (L 6) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jacob Jensen (V). 

Spørgsmål nr. 7: 

”Hvis kommunerne ikke fremover udfører kvalitetskontrakter, vil ministeren da  

gribe ind eller blot acceptere denne udvikling af hensyn til det kommunale  

selvstyre? 

Svar: 

Det nugældende krav om udarbejdelse af kommunale kvalitetskontrakter er udtryk for 

unødig procesregulering. Regeringen ønsker derfor at give kommunerne større 

handlefrihed i arbejdet med at udvikle kvaliteten af den kommunale service. 

 

Den enkelte kommune kan vælge fortsat at udarbejde kvalitetskontrakter i den 

nuværende form, men det står også kommunen frit for at vælge andre metoder. 

 

Forslaget forenkler således de eksisterende krav til tilrettelæggelsen af den lokale 

kvalitetsudvikling og giver i stedet kommunerne større fleksibilitet i arbejdet med lokale 

mål. 

 

Jeg har tillid til, at kommunerne fortsat arbejder med udvikling af kvaliteten i den lokale 

service til borgerne. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Margrethe Vestager 
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